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Taggyűlés
A Mozgáskorlátozottak Szarvasi Egyesületének Szarvasi Cso-

portja április 4-én délelőtt 10-kor tartja taggyűlését, amelyre 
tisztelettel meghív minden csoporttagot.     

Dr. Lovász György elnök

( folytatás az 1. oldalról)
de a képzés szinte valamennyi 
területén megfi gyelhetők. Ezt 
követően szólt a víz szerepének 
felértékelődéséről, s arról, hogy 
az uniós csatlakozással számos 
közösségi előírás „honosítását” 
is meg kell oldanunk 2015-ig. 
Kívánta, hogy a szarvasi konfe-
rencia adjon lehetőséget a szak-
embereknek az egyeztetésre, s 
tárja fel a feladatok megvalósí-
tásának lehetőségeit.

Üdvözölte a konferencia 
résztvevőit Babák Mihály, 
Szarvas polgármestere is, aki 
elmondta, hogy a Kárpát-me-
dence közepén fekvő város-
ban mindig is nagy hangsúlyt 
fektettek a vízkészletek vé-
delmének, s ezért is áll most 
megrökönyödve azon problé-
ma előtt, hogy a Holt-Körös – 
szabályos engedélyek birtoká-
ban – ismét szennyvízzel ter-
helhető. A szabályokat alkal-
mazó bürokráciát és a szabá-
lyokat felállító testületeket is 
bírálta emiatt. Kérte a konfe-
rencia résztvevőit, hogy min-

dent tegyenek meg a víz érté-
kén való kezeléséért.

Jelentős vízgazdálkodá-
si kérdésekről tartott előadást 
dr. Perger László, a Vízügyi 

és Környezetvédelmi Központ 
Igazgatóságának főosztályve-
zetője. Előadásából megtudhat-
tuk, hogy Magyarország víz-
ben gazdag, de hét szomszédos 

ország által jelentősen befolyá-
solt. A vízgazdálkodási krono-
lógiát bemutatva vázolt fel hat 
jelentős kérdést, melyek a jö-
vőt befolyásolják, majd vázolta 

azokat a feladatokat, melyeket 
2009. év végéig el kell végezni 
Magyarországon ahhoz, hogy a 
már említett uniós direktívákat 
2015-re érvényesíthessük.

A Víz Világnapja alkalmá-
ból rendezett szarvasi konferen-
cián adták át az egykor az Ön-
tözési Kutató Intézet által alapí-
tott Oroszlány István Díjat, mely 
ünnepi alkalomra megjelent a 
tanácskozáson a neves tudós 
Oroszlány István felesége, Márta 
asszony is. Az idei díjazottnak, 
Csekő Gézának dr. Lelkes János 
nyújtotta át a díjat.

A konferencia dr. Patay István 
intézetigazgató, egyetemi ta-
nár előadásával folytatódott. Az 
előadásból megtudhattuk, mi 
történt a 2007-ben Tel-Avivban 
rendezett szabványosítsi konfe-
rencián. Ezt követően dr. Pekár 
Ferenc, a HAKI munkatársa 
előadása hangzott el, majd dr. 
Lelkes János számolt be az uni-
ós támogatással szervezett szak-
tanácsadás jelenlegi helyzetéről. 
A konferencia résztvevői meg-
tekinthették a rendezvény végén 
az előtérben kiállított – az el-
múlt években és idén is elkészí-
tett – Víz Világnapi plakátokat 
és a vízgazdálkodási kérdések-
kel foglalkozó posztereket.

Egyre nő a jelentősége

Egy február közepén beadott 
pályázattal a város önállóan pá-
lyázott egy 2200 négyzetméte-
res inkubátorház megépítésé-
re, melynek összköltsége 368 
millió forint és amely 50 szá-
zalékos támogatásra számíthat. 
A legutóbbi – március 20-iki 
– testületi ülésen a képviselők 
elé egy olyan előterjesztés ke-
rült, mely szerint a Békés Me-
gyei Önkormányzat konzorci-
umi partnerségre kéri Szarvas 
Város Önkormányzatát újabb 
inkubátorház, esetleg inkubá-
tor házak létesítésére a Szarva-
si Ipari Park területén. További 
konzorciumi partner a Tesse-
dik Sámuel Főiskola és jelez-
te együttműködési szándékát 
a Miskolci Egyetem is. Együtt 
nyújthatnak be pályázatot a 
Dél-alföldi Operatív Program 
kiírására. 

Kiszely Mihály alpolgármes-
ter a testületi ülésen elmondta, 
a már beadott városi pályázat 

ellenére támogatásra javasol-
ja az elképzelést, ám számol-
ni kell azzal, hogy ezeknek a 
létesítményeknek fenntartási 
költségük lesz mindaddig, míg 
bérbe nem tudják adni. Kérte, 
hogy a gazdasági bizottság tár-
gyaljon arról, hogyan lehet fel-
építeni az ipari park menedzs-
mentjét, mit kell tenni a kihasz-
náltság érdekében. 

Babák Mihály polgármes-
ter hozzászólásában azt emel-
te ki, hogy bár az ipartelepítés 
alapvetően nem az önkormány-
zat feladata, ebben a helyzet-
ben, mikor a munkanélküliség 
soha nem látott méreteket ölt, 
az önkormányzatnak is lépése-
ket kell tennie. A tapasztalat az, 
hogy a befektetők előszeretettel 
veszik bérbe a kész üzemcsar-
nokokat. 

A képviselők valamennyien 
egyetértettek azzal, hogy Szar-
vas vállalja a pályázat előkészí-
tését.

Inkubátorház a megyével

Pályázik Szarvas önkor-
mányzata a Gazdasági és Köz-
lekedési Minisztérium baleset-
veszélyes csomópontok átépí-
tését szolgáló pályázati felhí-
vására. Egy település egy pá-
lyázatot nyújthat be, melyen 
egy belterületi közlekedési 
csomópont korszerűsítéséhez 
70 százalékos állami támoga-
tást lehet nyerni. A lehetősé-
get arra szeretné használni a 
város, hogy a Szabadság út és 
a Deák Ferenc utca kereszte-
ződésében közlekedési lámpa 
irányítsa a forgalmat. A tes-
tületi ülést megelőző bizottsá-
gi üléseken felmerült, hogy a 
lámpás kereszteződés kiépíté-
se megakasztaná a 44-es út for-
galmát a városban, ami a lég-
szennyezést növelné, valamint 
az is, hogy a forgalmi lámpa 
megnehezítené a Széchenyi és 
a Lehel utcákról a kihajtást a 
főútra. A március 20-iki tes-
tületi ülésen Nagy Sándor út-
ügyi referens arra világított rá, 

hogy forgalomtechnikai szem-
pontból a lámpás keresztező-
dés előnyös lenne. Nem csak a 
Deák utcáról lenne könnyebb 
kikanyarodni, de  – az Árpád 
utcához hasonlóan – a lámpás 
kereszteződés a közeli kis ut-
cákról történő kikanyarodást is 
segítené. A terv megvalósítása 
mellett szól az is, hogy ha majd 
– a korábbi elképzelés szerint 
– a Vajda Péter utca elejét sétá-
ló utcává alakítják és a Kossu-
th utcát egyirányúsítják, akkor 
a Deák utcáról több autó akar 
majd felhajtani a 44-esre. 

Felmerült a testületi ülésen, 
hogy nem lehetne-e körforga-
lom létesítésével megoldani 
ezt a problémát, de a szakértő 
arról tájékoztatta a képviselő-
ket, hogy ehhez kevés a hely. 

A pályázatot március 31-ig 
kell benyújtani, amennyiben 
nyer a város, akkor 20 millió 
forinttal kell hozzájárulni a 
lámpás közlekedési csomópont 
kialakításához.

Lámpás csomópont a 
Deák utca Szabadság út 

kereszteződésében


